





For Immediate Release

The Japan International Cooperation Agency (JICA) and UNOPS strengthen learning environment in Lebanon



Beirut, July 24, 2025 - The Ministry of Education and Higher Education (MEHE) of Lebanon and the Japan International Cooperation Agency (JICA) launched a new project in support of Lebanon's public education sector. Implemented by UNOPS, the project will deliver rapid pilot activities - light rehabilitation and provision of school furniture and equipment to selected public schools, along with capacity building training for school representatives for scaling-up MEHE's School Improvement Plan (SIP) initiatives.

The project builds on JICA's continued support to the education sector in Lebanon and UNOPS experience in sustainable integrated infrastructure approach for enhancing critical public services. While addressing the impact of the years of conflict that Lebanon has faced, this project will contribute to ensuring improved learning outcomes for children and youth through enhanced quality of education services in line with Lebanon's Five-Year General Education Plan (2021-2025).

Since 2017, the Japan International Cooperation Agency (JICA) has launched various educational projects to support the Lebanese educational system. This current pilot project builds upon those efforts and aims to enhance the leadership and administrative capacities of Lebanese public school principals, equipping them with modern leadership skills, strategic planning, and self-evaluation. MEHE extends its sincere thanks and appreciation to the Government of Japan, JICA, UNOPS, and all those who will contribute to the success of this project, and looks forward to further technical cooperation in the future to support sustainable educational development in Lebanon.

Mr. Masayuki Magoshi, Ambassador of Japan in Lebanon, highlighted that "Japan considers that Lebanon's public education sector is central to the country's social and economic recovery, and a key investment in its youth and future. This JICA initiative is part of our continued support to ensure that students in Lebanon have access to a fostering learning environment and opportunities to reach their full potential."

Mr. Morihata Shingo, Chief Representative of JICA Jordan Office thanked MEHE for its longtime cooperation; "Since 2017, JICA has been working closely with MEHE to improve school-based management through dispatching experts and facilitating MEHE officials' study visit to Japan." He emphasized that "This new project not only addresses the urgent needs of schools affected by conflict, but also empowers school principals and school communities to lead their own development through schools-based management through SIP. We believe this approach will enhance learning outcomes, promote accountability, and strengthen resilience."

"With a growing number of humanitarian crises and emergencies, it is imperative to respond to the needs of all those affected, including children," said Muhammad Usman Akram, Representative and Director of UNOPS Multi-country Office in Amman. He added, "The conflict has placed immense strain on the Government of Lebanon in provision of essential basic services. Together with JICA and the Ministry of Education and Higher Education, through this project, UNOPS aims to contribute towards a brighter and better learning environment for children and the future generation of Lebanon."

- END -

About UNOPS:

UNOPS offers practical solutions to the UN and other partners, across peace and security, humanitarian and development operations. UNOPS mission is to help people build better lives and countries achieve peace and sustainable development. We help the United Nations, governments and other partners to manage projects, and deliver sustainable infrastructure and procurement in an efficient way. Read more: www.unops.org

UNOPS Operational Hub in Amman implements projects in Jordan, Lebanon, Iraq, Syria, and Yemen and implements work in partnership with bilateral and multilateral donors, national governments and other UN agencies.

For Press Inquiries, please contact:

Anwar Abu Sakieneh, Communications Specialist (UNOPS) Mobile number: +962 7 9902 6315 AnwarAB@unops.org or +962 6 5902122







بيان صحفى للنشر الفورى

الوكالة اليابانية للتعاون الدولي ومكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع يعززان بيئة التعلم في لبنان



بيروت - 24 تموز 2025 - أطلقت وزارة التربية والتعليم العالي في لبنان والوكالة اليابانية للتعاون الدولي مشروعاً جديداً لدعم قطاع التعليم العام في لبنان. و سيعمل المشروع، الذي ينفذه مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع، على تنظيم أنشطة تجريبية سريعة - إعادة تأهيل خفيفة وتوفير الأثاث والمعدات المدرسية لمدارس حكومية مختارة، إلى جانب تدريب ممثلي المدارس على بناء القدرات لتوسيع نطاق مبادرات خطة تطوير المدارس التي وضعتها وزارة التربية والتعليم العالى.

يعتمد المشروع على دعم الوكالة اليابانية للتعاون الدولي المستمر لقطاع التعليم في لبنان وخبرة مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع في نهج البنية التحتية المتكاملة المستدامة لتعزيز الخدمات العامة الحيوية. وفي الوقت الذي يعالج فيه المشروع آثار سنوات النزاع التي واجهها لبنان، سيساهم هذا المشروع في ضمان تحسين نتائج التعلم للأطفال والشباب من خلال تعزيز جودة الخدمات التعليمية بما يتماشى مع الخطة الخمسية للتعليم العام في لبنان (2025-2021).

منذ عام 2017، أطلقت الوكالة اليابانية للتعاون الدولي (جايكا) مشاريع تعليمية مختلفة لدعم النظام التعليمي اللبناني. ويستند هذا المشروع التجريبي الحالي إلى تلك الجهود ويهدف إلى تعزيز القدرات القيادية والإدارية لمديري المدارس الرسمية اللبنانية، وتزويدهم بالمهارات القيادية الحديثة والتخطيط الاستراتيجي والتقييم الذاتي. تتقدم وزارة التربية والتعليم العالي بخالص الشكر والتقدير لحكومة اليابان والوكالة اليابانية للتعاون الدولي ومكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع وكل من سيساهم في إنجاح هذا المشروع، وتتطلع إلى مزيد من التعاون التقني في المستقبل لدعم التنمية التربوية المستدامة في لبنان.

وقد أشار السيد ماسايوكي ماغوشي، سفير اليابان في لبنان، إلى أن "اليابان تعتبر أن قطاع التعليم العام في لبنان أساسي للانتعاش الاجتماعي والاقتصادي في البلاد، واستثماراً رئيسياً في شبابه ومستقبله. إن مبادرة الوكالة اليابانية للتعاون الدولي هذه هي جزء من دعمنا المستمر لضمان حصول الطلاب في لبنان على بيئة تعليمية مشجعة وفرص لتحقيق إمكاناتهم الكاملة."

وشكر السيد موريهاتا شينغو، الممثل الرئيسي لمكتب جايكا في الأردن، وزارة التربية والتعليم العالي على تعاونها الطويل الأمد، وقال: "منذ عام 2017، تعمل جايكا بشكل وثيق مع وزارة التربية والتعليم العالي لتحسين الإدارة المدرسية من خلال إيفاد خبراء وتسهيل زيارة مسؤولي الوزارة إلى اليابان". وأكد على أن "هذا المشروع الجديد لا يعالج الاحتياجات العاجلة للمدارس المتضررة من النزاع فحسب، بل يمكن مديري المدارس والمجتمعات المدرسية من قيادة تطويرها من خلال الإدارة القائمة على المدارس من خلال برنامج دعم المدارس. نحن نعتقد أن هذا النهج سيعزز نتائج التعلم ويعزز المساءلة ويقوي القدرة على الصمود. "

وقال محمد عثمان أكرم، ممثل ومدير مكتب - مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع في عمّان: "مع تزايد عدد الأزمات الإنسانية وحالات الطوارئ، لا بد من الاستجابة لاحتياجات جميع المتضررين، بمن فيهم الأطفال". وأضاف: "لقد فرض النزاع ضغطاً هائلاً على الحكومة اللبنانية في توفير الخدمات الأساسية الضرورية. وبالتعاون مع الوكالة اليابانية للتعاون الدولي ووزارة التربية والتعليم العالي، يهدف مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع من خلال هذا المشروع إلى المساهمة في توفير بيئة تعليمية أفضل وأكثر إشراقاً للأطفال وجيل المستقبل في لبنان".

-انتهى -

نبذة عن مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع (UNOPS):

يقدّم مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع حلولاً عملية للأمم المتحدة والشركاء الآخرين في مجالات السلام والأمن والعمليات الإنسانية والإنمائية. وتتمثل مهمة مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع في مساعدة الناس على بناء حياة أفضل والبلدان على تحقيق السلام والتنمية المستدامة. نحن نساعد الأمم المتحدة والحكومات والشركاء الآخرين على إدارة المشاريع، وتقديم البنية التحتية المستدامة والمشتريات بطريقة فعالة. اقرأ المزيد: www.unops.org

يقوم مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع في عمّان بتنفيذ المشاريع في الأردن والعراق ولبنان وسوريا واليمن، وينفذ العمل بالشراكة مع الجهات المانحة الثنائية والمتعددة الأطراف والحكومات الوطنية ووكالات الأمم المتحدة الأخرى.

لمزيد من المعلومات يرجى التواصل مع:

أنوار أبو سكينة

مستشارة التواصل في مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع

anwarab@unops.org او الاتصال على الرقم +962 6 5902122 أو 962 79 9026315+